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Shromáždění bylo zahájeno českou státní hymnou. 

Shromáždění řídil br. Alfréd Adametz. Ten nejprve uvítal všechny přítomné delegáty a hosty. 
Shromáždění se zúčastnili také br. František Malý, člen ústřední KRR, br. Milan Navrátil, 
starosta KSH Liberec a člen VV SH ČMS. Za HZS Libereckého kraje byli přítomni plk. Ing. 
Zajíček – ředitel HZS Libereckého kraje, plk. Ing. Vízner – náměstek ředitele HZS LK, mjr. 
Bc. Viták – vedoucí IZS ÚO Semily, zástupce Krajského úřadu Liberec  p. Starý a čestný 
člen p. Karel Boháč.  Dále paní Drahuše Herciková, starostka obce Bradlecká Lhota a paní 
Jaroslava Havlíčková, manažerka obchodu HVP, pobočka  Jičín. Rovněž  také zástupci obcí, 
které jsou kolektivními členy. 

Úvodní  příspěvek přednesl br. Tomeš,starosta místního SDH. Představil hostitelský sbor a 
stručně zmínil jeho historii. Obec Bradlecká Lhota má cca 200 obyvatel a z toho je 55 členů 
SDH. 

Tichou vzpomínku pak všichni věnovali hasičům, kteří již ukončili svou životní pouť. 

Zapisovatelem jednání byl určen br. Ladislav Jiřička. 

Br. Vejnar pak seznámil přítomné s informací mandátové komise, že shromáždění je 
přítomno 90 delegátů ze 136 pozvaných. Shromáždění je tak usnášení schopné. 

Br. Miksánek  přednesl návrh programu jednání. Ten byl jednomyslně schválen. 

Následovala volba pracovního předsednictva, mandátové, volební a návrhové komise, aby 
tyto mohly začít pracovat. 

Br. Miksánek pak přednesl zprávu o činnosti  OSH Semily za uplynulé období. Hovořil o 
stavu členské základny, který mírně  v porovnání se skutečností před pěti lety stoupl.  
V současné době je registrováno  vokrese116 SDH. Bohužel zanikly sbory v Roudném, 
Záhoří, Jestřabí a všechny zbylé podnikové sbory. Na hranici životnosti nyní balancují sbory 
v Hrabačově, Mokrém, Pohoři a Sekerkovy Loučky. Naopak obnovena byla činnost 
v Krčkovicích, kde sbor tvoří především rekreanti. Na území okresu se nachází tři obce, kde 
SDH neexistuje vůbec. 

V orgánech OSH nastaly vynucené změny. Ze zdravotních důvodů odešel br.Karel Čermák, 
který se zároveň vzdal funkce místostarosty OSH. Ve výkonném výboru jej nahradil br. Petr 
Hlůže. 

Z pohledu financování bylo uplynulé období poměrně náročné. Promítla se do něj především 
ekonomická krize. Přestože dobrovolní hasiči nejsou za svou činnost honorováni, je třeba 
pro rozvoj sdružení zajistit dostatek finančních prostředků. 

Zdroje financování jsou mimo členské příspěvky především  dotace a granty a v neposlední 
řadě také vlastní obchodní aktivity OSH, zastoupení HPV a VPO.  Nepříliš dobrý ekonomický 



výhled vedl starostu OSH  k rozhodnutí  od ledna 2006 odejít z placené funkce na OSH a 
tuto dále vykonávat dobrovolně mimo své zaměstnání.  Výhled hospodaření byl totiž 
neradostný a hrozil reálným schodkem ve výši 120 – 150 tisíc korun. V kanceláři tak zůstal 
jediný zaměstnanec, který na polovinu úvazku zajišťuje v úředních dnech chod kanceláře. Br. 
Milan Mlejnek se ale stal velmi důležitým  článkem našeho OSH a zvládá vše velice dobře. 
Patří mu za to velký dík. Obrovským ulehčením v ekonomických obtížích bylo přidělení 
grantu krajskému sdružení ze strany Libereckého kraje na chod okresních kanceláří. Po 
zbytek volebního období tak na OSH přiteklo 125 000 korun.  Za toto patří velký dík 
pracovníkům KÚ LK, odboru krizového řízení. 

Aby se podařilo udržet servis pro okrsky a sbory i nadále v nastavené úrovni, bude třeba 
zajistit finanční zdroje ve výši 100 – 130 tisíc korun ročně. 

Na podporu soutěží se podařilo a daří získávat prostředky z Grantového fondu Libereckého 
kraje, z ministerstva vnitra. Dalším zdrojem financí je ministerstvo školství. Odtud se do 
sborů  podařilo rozdělit už více než 800.000,-Kč. 

Váženým partnerem je HVP, díky níž plyne na OSH poměrně značná podpora, ročně cca 70 
– 90 tisíc korun.  Také je třeba poděkovat obcím, které jsou kolektivními členy, za jejich 
podporu. 

Je třeba hovořit také o vydáních.  Jsou to především náklady na soutěže, odvody členských 
příspěvků, nájemné, energie, doprava a dva účelné výdaje – výpočetní technika a především 
nákup nového služebního automobilu. 

Celkově vyšlo hospodaření OSH za uplynulých pět let pozitivně. Pomáhá k tomu i vlastní 
hospodářská činnost, kdy se v kanceláři sdružení dá zakoupit hasičský materiál, ale 
především upomínkové předměty a poháry na soutěže. 

Hospodařením se mimo jiných bodů  zabývá i pravidelné jednání VV OSH a především pak 
je rozebíráno na každoročním lednovém  shromáždění zástupců SDH okresu Semily. Zde 
mají všechny sbory se  s hospodařením možnost seznámit.Bohužel dlouhodobá apatie 
v tomto je především z oblasti Ploukonicka 

Bratr Mlejnek se mimo kancelářské činnosti zasloužil i vznik nových internetových stránek , 
které se staly velice důležitým informačním kanálem  pro sbory a hasiče Semilska.  Díky 
pravidelné aktualizaci tak již ztrácí význam tištěný zpravodaj OSH, protože informace 
internetu se dostávají do sborů rychleji. 

VV rovněž schvaloval navržená vyznamenání. Bohužel několikrát bylo třeba návrhy 
odmítnout, neboť odporovaly řádům.Stalo se však také to, že se poněkud pozapomnělo na 
návrhy na nejvyšší vyznamenání. Titul Zasloužilý hasič tak získal v pouze br. Jaroslav 
Bachtík.  Tomuto nedostatku je třeba se intenzivně věnovat, vždyť aktivních členů máme 
dostatek.  Stejně tak  se staráme o zasloužilé hasiče a bývalé funkcionáře. Pravidelná 
setkání se konají vždy na podzim a mají téměř sto procentní návštěvnost.   O mládež se 
starala rada mládeže. Jednala 3 – 4 x do roka a především připravovala školení a soutěže. 
Starala se také o kvalitu rozhodčích. Každoročně se počty kolektivů ml. Hasičů nepatrně 
zvyšují, což je potěšitelné.  Stejně tak nepříjemné, že jedny z nejlepších kolektivů v kraji patří 
do našeho okresu. Dokládají to úspěchy  sborů jako je Poniklá, Vilémov, Jablonec nad 
Jizerou. Náš okres hostil v uplynulém období také krajské kolo hry Plamen a soutěž dorostu. 



Dětští a dorostenečtí reprezentanti nám neděli ostudu ani v republice a zasloužili se o 
propagaci naší práce i na republikové úrovni. 

Na úseku prevence činnost tak bohatá nebyla. Zde jsou v okrese velké rozdíly. Přesto 
v mnoha sborech našli příležitost k osvětě a dlouhodobě spolupracují především se školami  
a na obcích. Rada prevence se každoročně věnuje pořádání okresního kola soutěže Požární 
ochrana očima dětí. Ale i zde je ještě hodně prostoru pro zlepšení. 

Soutěže dospělých měla na starost především rada velitelů. Naše kolektivy postupovaly 
sítem okrsků na okresní kola a následně do kraje. Krajské kolo jsme organizovali na stadionu 
v Turnově hned dvakrát.  Zde je o okresu Semily pravidelně slyšet především díky Poniklé, 
Hrubé Skále, Vilémovu apod. V roce 2008 postoupily žena z Poniklé a muži z Vilémova na 
republiku. Ponikelské ženy tento úspěch zopakovaly i v roce 2009.  Každoročně probíhá i 
Pohár OHS, od něhož se odštěpila nespecifickými pravidly Podkozákovská liga. 

OSH Semily se snaží spolupracovat s HZS v oblasti vzdělávání jednotek JPO II až V.  V roce 
2007 se podařilo uskutečnit velké proškolení strojníků a velitelů JPO V, pak ale zájem z obcí 
pokles la v aktivitě se nepokračovalo. I zde je třeba pracovat na zlepšení. 

Obětavost našich členů se ukázala především v krizových událostech, jako byl Kyryl,Ema a 
větrná smršť v údolí Jizery v loňském roce.  Zde se mnohdy utvořily skupiny lidí kolem našich 
členů,které obětavě pomáhaly při odstraňování následků. 

Bohužel zanikl systém svolávání jednotek pomocí SMS, přestože nenabízelo OSH aktivně i 
své finanční zapojení.  I tak se podařilo v okrese v uplynulém období  uchránit hodnoty téměř 
270 milionů korun. Bohužel přišly o život tři osoby a zraněno bylo 51 osob, z toho 5 hasičů. 

Hasiči především na venkově jsou ale mimo vlastní hasičiny mnohde  prakticky  jedinými 
nositeli tradic a organizátory kulturních a společenských akcí. I v tomto je činnost sborů těžko 
zastupitelná. 

Nesmíme dopustit, aby v našem okrese vznikala další bílá místa bez spolkového života a 
navazujícího společenského dění. 

Na závěr svého příspěvku poděkoval br. Miksánek zástupcům okresu ve vyšších 
organizačních strukturách sdružení, především to byla činnost br. Burketa a br. Adametze.  
Vyslovil rovněž poděkování za spolupráci obecním a městským úřadům a popřál hodně 
úspěchů do budoucna. 

Jednání pokračovalo příspěvkem br. Koželuha, který přednesl hlavní návrhy na činnost OSH 
v nastávajícím období.  Okresní sdružení chce především efektivně hospodařit, pokračovat 
v aktivní činnosti v práci s mládeží, na poli prevence, v represi, v oblasti kultury a osvěty. 

Dále vystoupil br. Malík se zprávou Kontrolní a revizní rady. Konstatoval dobrou platební 
kázeň sborů při odvodu příspěvků, opět připomněl zrušení tištěného zpravodaje, nákup auta, 
výpočetní techniky. Kladně opět hodnotil práci br. Mlejnka, jenž nahradil ses.Skalskou, která 
odešla do důchodu. Opět se vrátil k vysoké kvalitě pořádaných soutěží. Rada pod jeho 
vedením pracovala 3 x v roce. Kontroluje hospodaření, koná inventuru a dlí nad správností 
rozhodování OSH. 



Následovala  diskuse k volbám starosty OSH.  Bylo konstatováno, že jediným kandidátem je 
br. Ing. Miloslav Miksánek.  Ten přednesl krátký projev, kde apeloval na důležité zapojení 
všech členů, bez jejichž pomoci by činnost sdružení nebyla možná. 

Pak začala volba. Řídil je předseda volební komise, br. Otmar. Předeslal způsob volby. Dle 
sdělení mandátové komise bylo v tu dobu přítomno již 91 akreditovaných delegátů. Proběhla 
tajná volba starosty OSH. Byl jím jednohlasně zvolen br. Miloslav Milánek. 

Následovala volba aklamační volba členů VV OSH dle návrhů z okrsků. VV OSH byl zvolen 
jednomyslně. 

Dále byli voleni náměstci starosty OSH a předseda KRR. Volba probíhala tajně zaškrtnutím 
volených.  Za náměstky byli zvoleni br. Adametz, Bachtík, Koželuh a Jiřička. Předsedou KRR 
byl zvolen br. Soukup. 

Shromáždění dále aklamačním hlasováním delegátů potvrdilo předsedy odborných rad. 
Radu velitelů povede br. Mašek. Radu prevence br. Adametz. Radu mládeže br. Štepánek. A 
dále byla zvolena KRR OSH. 

Následovala volba delegátů na krajskou konferenci a na sjezd.  Byli zvoleni  a delegováni: 
starosta, náměstci a předsedové rad. 

Br. Starosta pak poděkoval volební a mandátové komisi za odvedenou práci. 

Jednání pokračovalo poděkováním odcházejícím členům VV OSH a KRR a ORM. Byly 
předány uznání obce a SDH Bradlecká Lhota.  Starostou KSH  a zástupci HZS byl dále 
vyznamenán medailí sv. Floriana br. Miksánek za dlouhodobou aktivní práci ve sdružení. 

Následovala diskuse. 

Br. Navrátil informoval o činnosti a aktivitách KSH Liberec a ústředí. Konstatoval neustále se 
zlepšující komunikaci mezi starosty OSH v kraji. 

Br.Otmar přednesl příspěvek o navrhovaných změnách stanov, které by podstatně posílily 
roli krajů a vyřadily z rozhodování hasiče na úrovni okresů. 

Plk. Vízner pozdravil za HZS a poděkoval za práci s mládeží ve sborech,odkud se rekrutují 
noví členové HZS. 

Plk. Zajíček poděkoval za pozvání. Připomněl důležitost odborné přípravy a seznámil 
přítomné se statistikami za Liberecký kraj. Mluvil i o čerpání peněz z FPO Libereckého kraje, 
uvolňování neinvestičních dotací na školení a zásahy, připomněli dotace z MV na techniku a 
převod techniky z HZS na obce, resp. JSDH.  Hovořil i o problematickém čerpání peněz 
z fondů EU v Euroregionu Nisa. Popřál i nadále dobrou spolupráci s HZS. 

Starostka Danuše Hercíková ještě jednou přivítala přítomném obec Bradlecká Lhota a 
popřála hodně úspěchů do dalších let. 

Jaroslava Havlíčková přiblížila aktivity HVP a možnosti finančních příjmů do sborů přes 
spolupráci s pojišťovnou. 



Pak bylo jednání přerušeno výborným obědem. Vepřová pečence zelím a knedlíkem všem 
přítomným velice chutnala. 

Jednání pak pokračovalo. Br. Matyáš přednesl návrh usnesení. V něm byly konstatovány 
zprávy, volby, odsouhlasen plán práce a delegáti na sjezd byli pověřeni bojovat o zachování 
stávající organizační struktury sdružení.   Usnesení bylo odsouhlaseno jednohlasně. 

Na závěr byla předána ČU OSH plk. Zajíčkovi a plk. Víznerovi. 

Jednání ukončil slavnostní přípitek, z něhož si delegáti i hosté měli možnost odnést na 
památku speciálně připravené skleničky. 

Jednání bylo ukončeno v půl třetí odpoledne rozjezdem delegátů domů. 


